
De Korhaan, Jrg.42 Nr 1 13

Jaarverslag Vogelwerkgroep Het Gooi en Omstreken 2007

1. Bestuur

Het Algemeen Bestuur van de Vogelwerkgroep Het Gooi en Omstreken was in 2007 als volgt samengesteld:
Voorzitter: Erik Hans van Stigt Thans tot 29 maart; opgevolgd doorRien Rense

Secretaris: Renée Beekman

Penningmeester: André Kerkhof

SG Algemene Zaken: Bep Dwars

SG Avifauna: vacant

SG Natuurbescherming: Rob Kloosterman tot december; daarna vacant

SG Cursussen: kandidaatbestuurslid Jenny Brook tot juni; daarna vacant

SG Excursies: Joke van Velsen

SG Communicatie: Rien Rense

Ook met het coördinatieteam Avifauna is

afgesproken dat steeds een van hen de subgroep
zal vertegenwoordigen in het bestuur zolang er

geen coördinator is.

Bep Dwars en Joke van Velsen zijn beiden in

maart herkozen als bestuurslid. De kandidaat-

bestuursleden Jenny Brook en Rob Kloosterman

zijn toen benoemd. De voorzitter Erik Hans van

Stigt Thans heeft zijn functie op 29 maart

neergelegd. Zijn taken zijn overgenomen door

Rien Rense. Rien Rense blijft de functie van

coördinator communicatie ad interim vervullen tot

een opvolger is gevonden.

Jenny Brook heeft in juni voortijdig haar functie

neergelegd. Er is tot het eind van het jaar geen

opvolger gevonden. Zo mogelijk worden de

bestuursvergaderingen bijgewoond door een

vertegenwoordiger van de Subgroep

Vogelherkenning.
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Eind december heeft Rob Kloosterman zich

zonder overleg uit het bestuur teruggetrokken;
“De VWG boodhem onvoldoendeplatform voor

zijn natuurbeschermingsactiviteiten en dit leidde

tot irritaties".

Het bestuur heeft het afgelopen jaar zeven keer

vergaderd; het Dagelijks Bestuur (voorzitter,

secretaris en penningmeester) zes keer. In oktober

is er een brainstormsessie geweest van het bestuur

en een vertegenwoordiger van Avifauna over de

strategie en werkwijze. Bijna het gehele bestuur

heeft deelgenomen aan de tweejaarlijkse

bijeenkomsten van Avifauna.

Door de hoge werkdruk, ontstaan door wisselende

bestuursleden en vacatures, is het bestuur niet

toegekomen aan de voorgenomen gesprekken met

alle werkgroepen. Tijdens de brainstormsessie is

besloten dit onderwerp voor 2008 hoge prioriteit

te verlenen.

Er zijn wel intensieve gesprekken gevoerd met de

leiders van de Vogelherkenningscursus over

veranderingen en vernieuwingen. Het resultaat

was een beleidsplan automatisering, dat uitvoerig
is besproken. Met de uitvoering wordt in 2008

doorgegaan.

Er waren algemene ledenvergaderingen op 29

maart en 22 november 2007. Deze hadden een

goede opkomst met ongeveer 50 leden.

De kascommissie, bestaande uit Wouter Rohde,

Willem-Jan Hoeffnagel en Hugo Weenen, heeft

na controle de boekhouding van 2006 in orde

bevonden. Wouter Rohde heeft twee jaar zitting

gehad in de kascommissie en verlaat deze volgens

de reglementen. Pieter Jan Hegenbart heeft zich

beschikbaar gesteld en is in de

voorjaarsvergadering benoemd.

2007 was een lustrumjaar voor de vereniging. Op
elke vergadering werden de activiteiten van de

lustrumcommissie besproken. Twee vieringen

sprongen er uit: de excursie in de Eempolders met

een feestelijke brunch in de Theetuin, welke zich

mocht verheugen in een grote opkomst evenals de

feestavond in september, waarbij de uitslag van de

fotowedstrijd een van de hoogtepunten was.

Nieuwe leden worden nog steeds telefonisch

welkom geheten door Joke van Velsen. Daarbij
wordt ook gevraagd waar hun belangstelling naar

uitgaat, zodat diegenen die zich voor bepaalde
activiteiten willen inzetten vroegtijdig in beeld

komen en ingeschakeld kunnen worden. Ook is er

dit jaar weer een contactavond geweest voor

nieuwe leden. De organisatie en de resultaten

hiervan zullen nog worden geëvalueerd door het

Bestuur en door het CT.

YolandeBosman is op de najaarsvergadering in

het zonnetje gezet omdat zij haar 25-jarig

jubileum vierde bij de vereniging. Zij is meer dan

20 jaar excursieleider geweest en heeft op diverse

locaties meegedaan aan trektellingen,

Eempoldertellingen en tuinvogelonderzoek en

bovendien meegewerkt aan meerdere

broedvogelinventarisaties. Zij ontving van de

voorzitter een cadeau en een oorkonde.

Tijdens de lustrumavond op 29 september is Rob

Kole benoemdtot erelid. Rob is 20 jaar lid

geweest van het bestuur, de helft van de

bestaansperiode van de VWG. Hij was o.a.

excursieleider en opmaker van de folder, de

welkomstbrochure en de cursusbrochure en hij
heeft meegewerkt aan belangrijke VWG-

publikaties: Tussen Vecht en Eem, Vogels in de

Eempolder en het boekje Vogels kijken in Gooi en

Vechtstreek. Voor de benoeming tot erelid is

echter doorslaggevend dat hij 13 jaar voorzitter is

geweest. Ook Rob ontving een oorkonde en

verschillende cadeaus.

2. Subgroep Avifauna

Begin 2007 gaf Jelle Harder aan te stoppen met

zijn werkzaamheden als lid van het

Coördinatieteam(CT) van de Subgroep Avifauna.

Piet Spoorenberg heeft zich vervolgens

aangesloten bij het CT. Ook dit jaar is er binnen

de vogelwerkgroep niemand gevonden die

namens de Subgroep Avifauna in het Algemeen

Bestuur zitting wil nemen. De huidige CT-leden

hebben de bestuursvergaderingen bij toerbeurt

bijgewoond.

Gedurende2007 is er een nauwe samenwerking

ontstaan tussen de Subgroepen Avifauna en

Natuurbescherming. Rob Kloosterman van

laatstgenoemde subgroep heeft aan verscheidene

CT-vergaderingen deelgenomen. De agenda van

de vergadering van de subgroep wordt nu meer

gestuurd vanuit de vogelbeschermingproblema-
tiek. Vooral ten aanzien van contacten met en

inventarisaties in de gemeente Huizen wordt deze

samenwerking al zichtbaar. Effectievere natuurbe-

scherming, ook een van de speerpunten van de

Subgroep Avifauna, lijkt hierdoor mogelijk.

De werkgroepen van de Subgroep Avifauna waren

in 2007 zeer actief. De Waterleidingplas is voor

het vierde achtereenvolgende jaar

geïnventariseerd. Tevens gingen de Eempoldertel-

lingen weer gewoon door. Via het eind2007

uitgekomen verslag (opgesteld door Jan Mooij) is

over deze tellingen gerapporteerd. De Huismus

was “Vogel van het Jaar” en velen hebben

meegedaan aan onderzoek. Het jaar 2007 was in
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het werkgebied een succesvol broedjaar voor

onderandere Kerkuil, Ijsvogel en Grutto.

Steenuil, Oeverzwaluw en Tureluur hebben het

moeilijker. Het is de bedoeling dat gegevens van

de activiteiten van alle werkgroepen op de nieuwe

website van de vogelwerkgroep worden

gepubliceerd.

In november is er een nieuwe ledenavond

georganiseerd om meer mensen te betrekken bij

de activiteiten van de werkgroepen. De opkomst

was gering, gezien het aantal aangeschreven

leden, maar de nieuwe leden waren wel

enthousiast om actief te worden binnen de

vereniging. Twee belangstellenden hebben zich

tot nu toe voor inventarisatiewerk gemeld. De

‘opbrengst’ voor de andere werkgroepen is nog

niet bekend.

3. Subgroep Communicatie

De redactie van het verenigingsblad De Korhaan

bestaat uit Hillie Hepp met ondersteuning van

Dick Jonkers, Lenny Langerveld, Josée van Beek,

Joost van Ramshorst, Paul Keuning en Rien

Rense. Dit team komt voor elk nummer bijeen.

Verschillende leden verzorgen de vaste rubrieken.

Inhoudelijk zijn er geen veranderingen. Het

opmaken gebeurt met het standaardprogramma

Word. De jaargang telde 204 pagina’s en er was

voldoendekopij .

Het laatste nummer van dejaargang was het

dubbeldikke lustrumnummer van 72 pagina’s. De

eindredactie hiervan is verzorgd door Dick

Jonkers, terwijl Alie Voorhaar dit nummer heeft

opgemaakt. Voor het lustrumnummer is een

nieuwe voorplaat gebruikt. Deze voorplaat is

gebaseerd op een schilderij van Bertus van den

Brink, dat de vereniging is geschonken door een

anonieme gever. Deze voorplaat zal voor twee

jaargangen worden gebruikt.

De maandelijkse lezingenavonden zijn weer

georganiseerd en geleid doorWim le Clercq. De

avonden wordendoor circa 50 belangstellenden

bezocht. Het programma is zowel gericht op de

vogels in Nederland als in het buitenland.

Tijdens de maandelijkse ledencontactavondenis

meer gelegenheid voor discussie en informatie-

uitwisseling dan tijdens de lezingen. De avonden

worden georganiseerd doorhet bestuur. Aan het

eind van het jaar viel de belangstelling voor deze

avonden tegen.
De vorig jaar met steun van het Prins Bemhard

Cultuurfonds aangeschafte beamer is veel

gebruikt bij lezingen, cursussen,

werkgroepbijeenkomsten en andereactiviteiten.

De informatie- en boekenkraam tijdens de

lezingenavonden wordt verzorgd door Bertus van

den Brink. Hij is ook aanwezig met een

promotiekraam bij verschillende externe

evenementen. Verschillende andere leden

ondersteunen deze promotie-activiteiten.

Dit jaar zijn ook weer tekeningen en schilderijen

van leden van de VWG geëxposeerd in de

theetuin in Eemnes.

Het Goois Vogelnet heeft nu 350 deelnemers, die

bijna dagelijks per e-mail interessante

waarnemingen doorgeven. Enkele keren zijn

excursies en andere activiteiten aangekondigd.

Dirk Prop en Helmoet Vos hebben dit jaar een

volledig nieuwe website ontwikkeld. De

vormgeving van de site is nieuw en de inhoud is

sterk uitgebreid. Behalve informatie over de

vereniging biedt de site veel informatie over

actuele ontwikkelingen van de vogelstand in het

Gooi. De werkgroepen presenteren zich op de

website via een artikel waarin de coördinator

toelicht wat de werkgroep doet en wat de plannen

voor de toekomst zijn. Via de website heeft de

Subgroep Natuurbescherming een beter kanaal

gekregen om bekendheid te geven aan de acties en

campagnes. Actuele resultaten van vogeltellingen
in Het Gooi worden snel op de site beschikbaar

gesteld. Er is een programma ontwikkeld

waarmee telresultaten eenvoudig kunnen worden

ingevoerd en waarvan de resultaten onmiddellijk
zichtbaar zijn voor de bezoeker via aantrekkelijke

grafieken. Leden kunnen zelf artikelen op de site

plaatsen. De site is namelijk een zogenaamd

Content Management Systeem. Er is een forum

beschikbaar waarop de bezoeker berichten kan

plaatsen en deelkan nemen aan discussies.

Het komende jaar zal het gebruik van de nieuwe

website verder moeten worden ontwikkeld.

De externe communicatie is doorgaans verzorgd
door de uitvoerders van de activiteiten. Hiervoor

is een handreiking beschikbaar. Er is nog geen

actieve presentatie naar buiten.

4. Subgroep Cursussen

De Subgroep Cursussen organiseert jaarlijks twee

korte cursussen voor volwassenen en een

doorlopende cursus voor de jeugd.

Voor volwassenen is er een voor- en een

najaarscursus van zes lesavonden en vier ofvijf
excursies.

De cursus is aangepast aan het seizoen, dus eieren

en nesten, zang en balts, zomergasten,

weidevogels, en dergelijke in de voorjaarscursus.
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en vogeltrek en wintergasten in de najaarscursus.
Ook bij de andere onderwerpen zoals uilen,

roofvogels en zangvogels houden we het seizoen

in de gaten. Daarbij zoeken we voor elke cursus

onderwerpen zoals: veren, ringstation, vogel

speciaal, hoe zingt een vogel, die we wat

uitgebreider behandelen.

Bij de excursies houden we ook rekening met de

seizoenen; het ene gebied is mooier in het

voorjaar, het andere in het najaar. We laten de

cursisten zo kennismaken met de vogelgebieden

in onze omgeving.
Er kunnen 65 personen meedoen aan de cursus.

Soms moeten we helaas de wachtlijst gebruiken.
Maar als men daar op komt te staan, heeft men

wel voorrang bij de eerstvolgende cursus.

De deelnemers aan beide groepen waren

geïnteresseerd en namen enthousiast deel aan de

excursies. Bij de vooijaarscursus waren van de 72

deelnemers 40 al lid bij aanvang van de cursus, 6

zijn er na afloop lid geworden. Bij de

najaarscursus waren van de 48 deelnemers er 27 al

lid, 7 deelnemers zijn nadien lid geworden. Helaas

zijn er 9 mensen, zonder afzegging, niet gekomen;
anderen haddenanders gebruik kunnen maken van

de lege plaatsen.

De Jeugdcursus 2007/2008 begon zoals ieder jaar

met een introductie ochtend waarbij een van de

ouders aanwezig mocht zijn.

Groep 1 (8 tot 10jaar) bestond dit jaar uit 19

kinderen en groep 2(11 tot 14+) uit 17 kinderen.

Ook dit jaar is het ons weer gelukt om de kinderen

een gevarieerd programma voor te schotelen. We

hadden weer het genoegendat er een aantal

gastsprekers bereid waren om hun vrije ochtend

op te offeren om de jeugdgroepen over hun

werkgebied en speciale vogel(s) te komen

vertellen. Zo kwam Jelle Harder een presentatie
houden over de Ijsvogel en kwam Gert Bieshaar

over weidevogelbescherming in de Eempolder
vertellen.

Het jaar begon goed voor groep 2 met de

deelname aan de nationale trekteldag. Zij haalden

daarmee zelfs de regionale krant.

Jelle nam groep 1 mee naar het landgoed Schaep
en Burgh om een ijsvogel wandaf te steken. Er

werden nestkasten gemaakt, nestkasten

schoongemaakt (wat natuurlijk geen overbodige
luxe is) en we gingen op excursie naar de

Hilversumse Bovenmeent met beide groepen en

naar de Oostvaardersplassen. Er werd met allebei

de groepen een uilenexcursie gedaan bij ons

‘thuishonk’ Boekesteijn. Beide excursies waren

een succes, want de uilen lieten zich van hun beste

kant horen en zelfs zien.

Natuurlijk werd er weer elke zaterdagmorgen door

onze leiders aan de groepen 1 en 2, die om de

week aan de beurt zijn, uitleg over vogels, gedrag,

verenkleed en leefgebieden gegeven.Elke

zaterdagochtend van begin september tot eind mei

krijgen de kinderen van 10 tot 12 een les

aangeboden die uit een uur theorie bestaat en een

uur praktijk.
Als klap op de vuurpijl hebben we met beide

groepen dit jubileumjaar - de jeugdcursus bestaat

al 10 jaar - met een dagexcursie naar de

natuurschool in Den Oever afgesloten. Naast onze

vaste leiding gingen er een paar oud-leerlingen
van de cursus mee als leider. De dag was een

daverend succes, wat een heerlijke afsluiting was

voor dit jaar.

Het nieuwe seizoen is op 22 september alweer

begonnen met 18 kinderen in groep 1 en 13

kinderen in groep 2. Dit jaar hebben we de

begintijd veranderd i.v.m. de openingstijden van

het bezoekerscentrum Boekesteijn. De ochtend

begint nu om halfelf en eindigt om half een.

We hebben met beide groepen als buitenexcursie

een start gemaakt met het opschonen van het

eerste eiland op de Huizerpier, wat hopelijk een

start is voor de gemeente Huizen om er nu ook

zelf weer de schouders onder te zetten. Het

seizoen loopt nog tot 28 april 2008.

5. Subgroep Natuurbescherming

In 2007 is doorRob Kloosterman een groep

enthousiastelingen samengesteld, met als doel de

Natuurbescherming weer op de kaart van de

Vogelwerkgroep te zetten.

Natuurbescherming met het accent op avifauna is

een hoofddoelstelling van de vereniging.

Wereldwijd, maar ook in ons land en werkgebied
verliest de vrije natuur (hier: leefgebieden en de

daarin vrij voorkomende flora en fauna) per saldo

in toenemendemate terrein. Economische

activiteiten zoals bouw, landbouw, recreatie en de

aanleg van infrastructuur krijgen meestal een

hogere prioriteit en eisen hun tol. Ten gevolge
hiervan verdwijnen o.a. broed-, rust- en

foerageergebieden van vogels. Anderzijds is in

toenemendemate sprake van een spanningsveld

tussen mens en dier in de resterende leefgebieden;

kijken wij bijvoorbeeld naar de weidevogels,

ganzen, waterrecreatie en jacht. De subgroep wil

actief zijn op al deze gebieden, waarbij accenten

en grenzen in het oog dienen te worden gehouden.
Overheden, bedrijfsleven en publiek spelen vaak

een dubbelzinnige rol. Enerzijds worden plannen
ontwikkeld die ten koste gaan van de natuur,

anderzijds worden initiatieven genomenter

ondersteuning van de natuur. Dientengevolge is

de werkgroep genoodzaakt tegelijkertijd als

oppositie en medestanderte fungeren, terwijl ook

eigen initiatief met betrekking tot natuur-

ontwikkeling en voorlichting een rol moet spelen.
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De ontwikkeling van een goede balans van deze

vier invalshoeken is noodzakelijk.

De subgroep wil zich vooral bezighouden met

natuurbehoud, natuurontwikkeling, ruimtelijke

ordening, waterbeheer, voorlichting en interne en

externe communicatie. Dit alles in samenwerking

met de subgroep Avifaunaen andere regionale en

landelijke natuur- en milieuorganisaties.

Medio september 2007 is de eerste vergadering

gehouden door de subgroep. Daarna zijn
verschillende activiteiten gestart.

Er wordt periodiek per e-mail een nieuwsbrief

uitgebracht.
Fred Alleijn heeft zich over een VWG initiatief-

voorstel “problematiek vliegveld Hilversum”

gebogen. Verder heeft hij kansen voor natuur-

ontwikkeling bij de voorgenomendijkversterking

Eem-oostzijde. (uitkomst MER Veiligheid

Zuidelijke Randmeren) bekeken.

Gerealiseerd in 2007: succesvolle indiening van

plannen voor de Eem-oostzijde.

Ingrid van Oorschot heeft het project Huizen

gecoördineerd. Hierbij gaat het om inventarisaties

en het schoonmaken van de vogeleilandjes bij de

pier in samenwerking met de gemeente.

Gerealiseerd in 2007: Er is veel werk verzet.

Eilandjes zijn schoongemaakt.

Ans van der Knaap heeft voor juridische

ondersteuning (advies) gezorgd. Zij gaat ook de

ontwikkeling van de cursus “vogelbescherming en

gemeenten/aannemers” ondersteunen.

Gerealiseerd: oriëntatie diverse wetgeving
Gerben Boon nam het onderwerp “water” voor

zijn rekening. Implicaties Kader Richtlijn Water,

de nieuwe wet op de waterschappen, plannen van

de waterschappen in ons werkgebied.
Gerealiseerd: oriëntatie op wetgeving; contact

gelegd met Milieufederatie; slibstort in Gooimeer

(bij Huizen) voorlopig beoordeeld als

onschadelijk.

Frances Carrière verzorgde het schrijven van

stukken e.d. Ook gaat zij de cursus ontwikkeling

ondersteunen.

Rob Kloosterman coördineerde, nam zitting in het

algemeen bestuur en behandeldede overige

lopende onderwerpen (zie nieuwsbrief)

Helaas heeftRob eind december zijn activiteiten

voor de VWG stopgezet. Hij verwacht meer van

de VWG. De leden van de subgroep willen de

werkzaamhedenechter voortzetten. Getracht

wordt gedurende 2008 de groep uit te breiden tot

tien personen die elk trekker zijn van een gekozen

project of thema. De trekkers hebben

gespecialiseerde kennis met betrekking tot

natuurbescherming. Daarnaast wordt getracht een

aantal “duwers” aan te trekken ter assistentie. Een

coördinatorzekert interfaces, overzicht en

afstemming met het verenigingsbestuur waarin hij
ook zitting heeft.

6. Subgroep excursies

In het lustrumjaar 2007 zijn naast het gebruike-

lijke programma lustrumactiviteiten uitgevoerd
doorde excursieleiders. Hierover later meer.

Er is weer een interessant programma van

excursies volbracht met maar liefst 22 uitstapjes

(zie tabel). De ochtend wandel- of fietsexcursies

richtten zich zoals gebruikelijk hoofdzakelijk op

het bezoeken van het voor ons werkgebied

kenmerkend groot pallet aan biotopen. De

dagexcursies richtten zich juist wat meer op

gebieden buiten ons werkgebied. Samen met de

deskundigheid van de excursieleiders zorgt dit

ervoor, dat de leden veel soorten vogels in hun

variatie aan biotopen kunnen waarnemen en

bewonderen.

Aloude succesnummers stonden weer op het

programma, zoals: de Eempolders, Hilversumse

Bovenmeent en Naardermeer, Ankeveense

plassen, rondje Zeeland en Rondje Noord

Holland. Terug in 2007 was de Korhoender

excursie naar de Holterberg en een dagje Texel.

Gemiddeld worden de excursies goed tot zeer

goed bezocht. De excursieleiders hebben hier in

vergadering over gesproken en zullen zich

voorbereidenop mogelijkheden om de groepte

splitsen als de opkomst veel groter is dan

voorzien. Door de excursieleiders is daarnaast

uitgebreid gesproken over de afweging tussen

prijs en comfort tijdens deweekeindexcursies.

Daaruit is geconcludeerd, dat we in eerste

instantie kiezen voor het streven naar een prijs die

deelname door leden met een smallere beurs

mogelijk maakt. Daarbij zal wel steeds gezocht
worden naar een zo goed mogelijke
accommodatie voor een schappelijke prijs.

Nieuw was het voorjaarsweekeinde in Drenthe

met een feestelijk Lustrum tintje. Het aantal

deelnemers was heel hoog (meer dan 65).
Ondanks het uiterst natte weer, was het heel

geslaagd, mede dankzij de goede voorbereiding
door de excursieleiders. Een verrassend mooi,

gevarieerd en vogelrijk gebied (124 soorten zijn er

waargenomen) en een comfortabele

verblijfsaccommodatie.

*Wandelen, varen, fietsen

‘07 ‘06 ‘05 ‘04 ‘03

ochtendexcursies* 10 8 9 8 11

dagexcursies 7 9 6 5 6

avondexcursies 1 1 1 1 2

openbare excursies 2 1 3 1 I

weekend excursies 2 2 2 2 2

Totaal 22 21 21 17 22
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Het najaarsweekeinde voerde ons naar het

bekende Lauwersmeergebied. Een leuk en

succesvol weekeinde met een voor het najaar

lange lijst van waargenomensoorten (131) en een

interessante lezing en excursie onder leiding van

Hans Gartner (boswachter van SBB).

Ter gelegenheid van het Lustmmjaar was op 22

april een ochtend excursie in de Eempolders met

een aansluitende lunch in de theetuin van Eemnes.

Deze excursie viel in vele opzichten in de smaak

bij de 150 deelnemers (25% van de leden).

Prachtig weer, veel vogels, leuke wandel- fiets- en

auto-excursies en een heerlijke brunch na afloop.

Een prachtig feest.

Om het publiek in ons werkgebied over het

bestaan van onze vogelwerkgroep te informeren

waren er ook twee openbare excursies. De

excursie op 3 juni was op de Huizerpier. De

vogelwerkgroep presenteerde zich daar met

kraampjes en toelichting op het vogelleven door

de excursieleiders. Er was de nodige

belangstelling van diverse bezoekers. Mogelijk

tegen beter weten in, was deze opkomst toch wat

lager dan verwacht/gehoopt. Aan aandacht in de

pers heeft het niet gelegen, want dat was uit de

kunst.

De persberichten over de openbare excursie op 14

oktober naar de Bovenmeent werden door de pers

echter helemaal niet opgepikt. Er waren dan ook

weinig niet-leden op dezewandeling. Wel hadden

een aantal ledende gelegenheid aangegrepenom

eens wat familie en kennissen mee te nemen. De

sfeer was goed en de wandelingen waren boeiend.

Het programma voor 2008 zal ten tijde van de

algemene ledenvergadering al weer geheel in de

steigers staan. Zoals het er nu naar uitziet komt er

weer een ouderwets vol en interessant

programma; waaronder in april een weekeinde in

Lauwersmeer en in september op Vlieland.

Tot slot gaat de hartelijke dank en ons applaus uit

naar alle excursieleiders voor hun geweldige

inzet.

7. Commissie Buitenland

In 2007 is wegens het lustmmjaar van de VWG

op verzoek van het bestuur slechts één vogelreis

naar het buitenland georganiseerd. En dat is een

herhaling geworden van een dierbare bekende;

Müritz. Metde auto zijn 30 deelnemers op 25

april voor een lang weekend vertrokken naar deze

fraaie bestemming. Ter plaatse waren goed

geoutilleerde vakantiewoningen. Nagenoeg alle

deelnemersmaakten er een gezellige boel van

door gezamenlijk te ontbijten en te dineren. De

gehuurde fietsen waren van een uitstekende

kwaliteit en dat was maar goed ook; het terrein

kende niet alleen goede fietspaden, maar ook

zandpaden. Het resultaat mocht er zijn, met vele

en ook bijzondere waarnemingen. De klapper was

wel zes Zeearenden in één beeld. Ook de

terugtocht op 29 april is voor iedereen goed

verlopen. Jammer genoeg is door

ziekenhuisopname van Wim le Clercq het verslag
in de voorbereidende fase blijven steken.

De buitenlandse vogelreizen mogen zich

verheugen in een bijzondere populariteit, maar de

Commissie Buitenland had toch behoefteom meer

van de wensen van de eerdere maar ook

toekomstige deelnemers te weten te komen. Dat

heeft geleid tot het houden van een enquête.

Verslag van deze enquête is gedaan in De

Korhaan van september 2007. De belangrijkste

zaken die naar voren kwamen waren dat de

meesten een goede verblijffaciliteit op prijs

stelden en dat het gemeenschappelijke de

voorkeur had boven het fanatiek vogelen. Er was

niemanddie de buitenlandse reizen te duur vond.

8. Subgroep Algemene Zaken

In 2007 is het tiende jaar ingegaan dathet

ledenbestand verzorgd is doorFrancien Wilms

Zij stuurt nieuw aangemelde leden een Korhaan

en de welkomstmap met daarin een formulier,

waarop men kan aankruisen naar welk onderdeel

van onze activiteiten de belangstelling uitgaat. Dit

formulier ontvangen wij graag retour, waarna een

eerste contact met de subgroepen gelegd kan

worden. Naast het uitdraaien van de adresetiketten

voor de verzending van De Korhaan houdt

Francien de ledenlijst bij, alsmede de mutaties

daarop die in De Korhaan vermeld worden, plus
de aanmaak van de contributie-acceptgiro’s.

Fijn dat de ledensnel na ontvangst van de eerste

giro betalen, dus voor de reglementair gestelde

datum, de eerste jaarvergadering van het jaar. De

kosten en moeite om veel herinneringen te

versturenwerden ons daardoor bespaard. Doet u

dat ook in 2008?

Het ledenaantal is in 2007 iets toegenomen tot

bijna 700.

Aantal ieden eind december 689

- gewone leden 574

- huisgenootleden 104

- ereleden 8

- jeugdleden 3

Ledenmutatiesin 2007: + 20

Nieuwe leden 66

Afschrijvingen 46

- opgezegd 40

- adres onbekend 2

- uitgeschreven 4



De verzending van De Korhaan waaronder het

dubbeldikkeLustrumnummer, is met eenmalige

hulp van Toos en Pieter Ruijters, door Bep Dwars

verzorgd. Naast het regelmatig legen van de

postbus, is de post verdeeld, waarbij de natuur- en

vogeltijdschriften na te zijn zijn ingeboekt naar

Huizen gaan, waar Paul Keuning de literatuurlijst

voor De Korhaan samenstelt. Via de leesmap kunt

u deze artikelen inzien. De werkzaamheden aan

het archiefkunnen nu, evenals de uitleen van

boeken, tijdschriften en onderzoeken vanuit de

Broedplaats in Westerheem in Hilversum

plaatsvinden tijdens de contact- of

vergaderavonden. De inhoud van de hangmappen

of waamemingkaartjes kan in overleg met Bep
Dwars geleend of ingezien worden uit de kasten

die nu in de mooi opgeknapte locatie van GNR in

Huizen staan. Ook alle basisgegevens van de

Eempolders zijn na de uitgave van het verslag van

de tellingen daarweer geplaatst.

In Westerheem zijn zes bijeenkomsten gehouden

in de grote recreatiezaal en ruim 30 vergaderingen

in de verenigingsruimte De Broedplaats.

9. Financieel verslag

Het jaar is in financieel opzicht succesvol

geweest. Het totale tekort was begroot op € 815,-

(door een typefout is € 615,- gepubliceerd); het

uiteindelijke resultaat is uitgekomen op € 526,78

positief, zodat er een positief begrotingsverschil is

van € 1.341,78.

Door de belangrijk hogere opkomst dan ingeschat

bij de lustrumexcursie met brunch (147 leden,

bijna een kwart van het totale ledenbestand!), zijn
ook de kosten hoger geworden dan begroot. Het

uiteindelijke resultaat is, zoals afgesproken,

afgeboekt op de Reservering Clubhuis.

De vernieuwing van de website heeft extra,

overwegend eenmalige, kosten met zich

meegebracht. Verwacht mag worden dat de

vernieuwde site een steeds grotere rol gaat spelen

bij de informatievoorziening naar de leden en dat

in de toekomst kosten kunnen worden bespaard.
Waar het betrekken van de jeugd bij onze

activiteiten een actiepunt is, is digitalisering geen

luxe maar noodzaak.

Zoals al is aangekondigd in de algemene

naj aars ledenvergadering, wordt het eigen

vermogenper 1 januari 2008 gesplitst, omdat in

2004 geen bestemming is gegeven aan een

verkregen legaat. Verwacht wordt dat die

bestemming in de loop van 2008 kan worden

gerealiseerd. Ook wordt het werkkapitaal van de

Cursus Volwassenen gesplitst in een gedeelte

Werkkapitaal en een gedeelte Reservering
aanschaf leermiddelen. Op die wijze kan beter

worden gereageerd bij opkomende behoefte aan

noodzakelijke investeringen. De opbouw van het

werkkapitaal was ook bedoeld als spaarpotje voor

leermiddelen.

In het afgelopen jaar is door het algemeen bestuur

de door de penningmeester opgestelde nota

“Functie en betekenis WERKKAPITAAL”(zie

www.vwggooi.nl) vastgesteld. Hierdoor is meer

duidelijkheid ontstaan over de wijze waarop de

financiën voor een wat langere termijn dienen te

zijn geregeld. Er zijn nu eenmaal onderdelen die

‘alleen maar geld kosten’, terwijl andere

onderdelen omzet kunnen genereren.Uiteindelijk
is de doelstelling van onze vereniging voor ieder

onderdeel hetzelfde: het bestuderen en

beschermen van de in het wild levende vogels in

het werkgebied.
De financiën van onze vogelwerkgroep zien er

gezond uit. De basis is een fors ledenbestand bij

een aantrekkelijk lage contributie. Toch zal ook de

toekomst eisen om voorzichtig te zijn. Dat is

mede de reden om een professioneel bureau in te

schakelen bij de acquisitie van advertenties voor

De Korhaan en om de ledenwerving te

intensiveren. Maar de financiële basis blijft dat

voor onze leden het werk voor de VWG ook een

hobby is. En een hobby mag blijkens het zeer

terughoudende declareergedrag, best wat geld
kosten.

De inkomsten en uitgaven zijn als volgt verlopen:

2007 euro euro euro euro euro euro

uitgaven inkomsten uitgaven inkomsten

Begroting Gerealiseerd Totalen Begr.
verschil

Inkomsten 14.157,35 2.157,35

Contributie 9.750,00 10.636,10

Giften 1.500,00 2.291,05

Rente naar Ponds Weidev.Eemland 625,23

Rente 750,00 1.855,43

SG Excursies: -42,30 257,70

Bijdragen voorjaarsexcursie 3.250,00 3.475,00

Kosten voorjaarsexcursie 3.250,00 3.099,33
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Bijdragen najaarsexcursie 3.250,00 2.555,00

Kosten najaarsexcursie 3.250,00 2.381,90

Algemenekosten 300,00 42,30

naar werkkapitaal 548,77

Commissie buitenland 0,00 0,00

Bijdragen excursie Miiritz 4.500,00 2.700,00

Kosten excursie Miiritz 4.500,00 2.530,10

naar werkkapitaal C'ie Buitenland 169,90

SG Avifauna: -668,80 746,20

Weidevogelbescherming 750,00 579,23

Legselbeloning 750,00 1.068,60

naar werkkapitaal Weidevogelbesch. 489,37

Roofvogelwerkgroep
bijdragen

0,00 1.032,50

Roofvogelwerkgroep kosten 544,81

naar werkkapitaal RoofVogelwerkgr. 487,69

Zwaluwonderzoek 285,00

Nestkasten 500,00 90,47

Tuinvogelonderzoek 230,00 188,40

Vogelringstation 200,00 140,00

Telgroep Waterleidingplas 1.200,00 1.200,00

Telgroep Waterleidingplas
kosten

1.200,00 1.430,68

Algemene kosten 200,00 19,25

SG Natuurbescherming 0,00 0,00

Algemene kosten

SG Cursussen: 0,00 0,00

Jeugdcursus: inkomsten 1.175,00 2.472,50

Kosten cursus 1.175,00 1.923,72

Volwassenencursus: inkomsten 3.000,00 2.655,00

Kosten cursus 3.000,00 2.752,27

Splits, ng Werkkapitaal/Reserve 3.000,00 3.000,00

Naar Werkk.SG Cursus Jeugd 548,78

Naar Werkk.SG Cursus Volw. 97,27

SG Communicatie: -9.706,10 -1.456,10

Ledenavonden 1.600,00 1.402,56

De Korhaan 6.500,00 7.575,25

Promotiestand 250,00

verschil begin-/eindvoorraad 623,90

inkopen 2.557,54

verkopen 4.255,16

kosten promotieshop 187,45

Naar werkkapitaal promotiestand 886,27

Website 150,00 673,23

Verkoop boeken, verenigingsuitgaven 19,99

Algemene kosten 250,00 75,05

Lustrumjaar 0,00 0,00

Kosten 4.000,00 5.807,41

Bijdragen 735,00

Onttrekking Reservering Clubhuis 4.000,00 5.072,41

Huisvestingskosten -1.232,50 267,50

Huur 1.200,00 1.200,00

Huishoudelijke dienst 300,00 32,50

Aanpassingen
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De balans wordt als volgt:

Bestuurskosten: -1.980,87 -630,87

L idmaatschappen 250,00 280,62

Ledenadministratie 200,00 256,70

Bestuurskosten 750,00 1.165,75

Diversen 150,00 277,80

Splitsing Reserv.Legaat/EigenVerm. 2.385,00 2.385,00

Resultaat 815,00 526,78 -526,78 -1.341,78

Totalen 34.190,00 34.190,00 47.506,01 47.506,01 0,00 0,00

BALANS in € per 01-01-2007 Resultaat '07 per 31-12-2007

Liquide middelen 10.763,62 15.723,38

Spaarrekeningen 64.783,96 54.539,80

Voorraad Promoshop 2.009,40 1.385,50

Depot PTT-Post 70,34 70,34

Depot Postbus 113,44 113,44

Te ontvangen/vooruitbetaald 21,22 5.000,19

Werkkapitaal SG Excursies 1.827,92 548,77 2.376,69

Werkkapitaal Cursus Volw. 5.886,11 -97,27 5.788,84

Werkkapitaal Cursus Jeugd 548,78 548,78

Werkkapitaal Cie buitenland 2.817,34 169,90 2.987,24

Werkkapitaal Promoshop 2.476,03 886,27 3.362,30

Werkkapitaal RoofVogelwerkgr. 326,61 487,69 814,30

Reservering Clubhuis 25.785,30 -5.072,41 20.712,89

Werkkapitaal Weidevogelbescherming 2.288,07 489,37 2.777,44

Reservering Red De Weidevogels Eemland 20.690,88 625,23 21.316,11

Eigen vemnogen 15.621,28 526,78 16.148,06

Totalen 77.740,76 77.740,76 76.832,65 76.832,65

Splitsing per 31-12-2007 wordt per 01-01-2008

Werkkapitaal Cursus Volw. 5.788,84 2.788,84

Reservering leermiddelenCursus 3.000,00

Eigen vermogen 16.148,06 13.763,06

Reservering legaat 2.385,00


